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Sestry a bratři, milí přátelé našeho sboru,  

zdravíme vás v postním období s výhledem na blížící se 

Velikonoce a chceme vás pozvat k bohoslužbám a 

setkáním – k těm pravidelným i k těm svátečním.  

V tomto vydání sborového dopisu naleznete také zprávu 

o životě sboru pro sborové shromáždění, které se bude 

konat 23. března. 

Přejeme vám radostné Velikonoce, ve kterých by se vás 

dotklo poselství o milostivé síle, která probouzí k životu 

a otevírá před nám novou cestu.  

 

Za staršovstvo sboru  

Martin Fér, administrátor  Radek Šturc, kurátor 
 

 

Biblické heslo roku 2025  
 

Milé sestry, milí bratři,  
biblickým heslem pro rok 2025 je verš z prvního listu 
Tesalonickým 5,21: „Všecko zkoumejte,  
dobrého se držte.“   
 

Toužíme po dobrém. Toužíme nalézt dobré, činit 
dobré, přidržet se dobrého. Chceme se vyvarovat  

zlého. Nezaplést se se zlým. Nepodporovat, co je zlé. 
Souzníme v té touze a snaze s apoštolovým slovem. 
Souhlasíme s ním, přikyvujeme mu, ale rozlišit dobré a 
zlé vůbec není jednoduché. Co se skrývá pod výzvou 
zkoumejte“?  Kolik úsilí, času, zvažování, rozhovorů? 
Zvláště v době, která hýří rychlými soudy. Silnými 
názory. Projevy vlivných  osobností, u nichž však není 
jisté, zda si jejich úsudek naši důvěru zaslouží.   

A nových věcí, témat, myšlenek, které si žádají naší 
pozornosti, tahle doba produkuje nadmíru. Opravdu 
musíme zkoumat „všecko“? Asi ano, vždyť se nelze vyvléci z odpovědnosti.   

Aby toho nebylo dost, ze souvislosti apoštolského listu můžeme usoudit, že není třeba zkoumat jen jevy, které 
přicházejí jaksi zvenčí, nýbrž musíme zkoumat i sami sebe, své společenství víry, svůj život a své svědectví. Čeho se 
lekáme, může být plamenem Ducha. A co nám nepřipadá dost dobré, může být prorockým darem. (1 Te 5,19-20)   

Jak se orientovat? Co nám pomůže v našem zkoumání? Apoštol svou výzvu ke zkoumání věcí a hledání dobrého 
rámuje odkazem na den Páně. Kritériem dobrého a zlého je Ježíšův příběh a jeho slovo. Co Ježíš dělá a říká, koho přijímá, 
ke komu má blízko a co odmítá, to může být i nám pomocí při našem zkoumání a rozlišování dobrého a zlého. 
Naslouchejme tedy v tomto roce pozorně Kristovu evangeliu.  

A ať nás provází Boží požehnání: Sám Bůh pokoje nechť vás cele posvětí a zachová vašeho ducha, duši i tělo bez úrazu 
a poskvrny do příchodu našeho Pána Ježíše Krista. Věrný je ten, který vás povolal; on to také učiní. (1 Te 5,23-24)  
 
 Pavel Pokorný    Jiří Schneider  
 synodní senior    synodní kurátor 

Bohoslužby ve velikonočním období 
(vždy od 8.30 na FAŘE č. p. 55) 

 

 

18. dubna – Velký pátek 

(s vysluhováním večeře Páně)  
 

20. dubna  – Boží hod velikonoční 

  (s vysluhování večeře Páně) 

 

Pravidelné bohoslužby v neděli od 8:30 na faře, od 

května v kostele. Podrobný rozpis na sborovém webu. 

 

Výroční sborové shromáždění se koná 23. března při 

bohoslužbách. 
 

DÁLE ZVEME: 
 

Úterý 8. dubna od 17:00 

Koncert a výstava v kostele 

(vystoupí žáci ZUŠ Nymburk) 
 

 

Pátek 23. května  

Noc kostelů 
 

Otevřeno bude od 17 do 19 hodin, připravena bude 

výstava fotografií a dalších archiválií, možnost 

prohlídky varhan, věže… 
 
 

============================================ 
 

I nadále je možné se připojit k online vysílání bohoslužeb např. 

v Poděbradech: https://podebrady/evangnet.cz/videoprenosy  

či jinde. 

mailto:chleby@evangnet.cz


Výroční zpráva o životě sboru  
za rok 2024 

 

Život sboru v loňském roce probíhal tradičně a sestával zejména z konání pravidelných nedělních bohoslužeb. Až na 
výjimky se konaly každou neděli a sloužili při nich administrátor Martin Fér. Protože bošínský farář Petr Mazur odešel na 
zasloužený odpočinek, musel daleko víc vypomáhat čtenými bohoslužbami bratr Jiří Zajíček. Po dobu svého vikariátu 
v Poděbradech ještě pravidelně kázal i kandidát jáhenské služby Matěj Vaněk. Občasně kázali i jiní kazatelé – Pavel 
Rybín, seniorátní farářka Miloslava Hofmanová nebo Jaroslav Fér. Obsadit všechny bohoslužby je problém. 

Průměrná účast na bohoslužbách byla 8. Na varhany nebo harmonium doprovází bratr Jiří Zajíček, o přípravu prostor 
se stará zejména sestra Blažková. Pohřby, křty ani svatby neproběhly. 

Také letos jsme se zúčastnili Noci kostelů, kdy k nám zavítala padesátka návštěvníků z blízkého i vzdálenějšího okolí. 
Podařilo se dokonči rekonstrukci fary – byla zprovozněna plynová přípojka, instalován plynový kotel, doplněny 

radiátory do horních místností, rekonstruována elektroinstalace, repasovány podlahy a vymalováno. Byla zateplena 
půda, takže jsme mohli dostat dotaci ze státních prostředků. Na opravu jsme dostali také dar z Jeronýmovy jednoty ve 
výši 138 tisíc. Faru plánujeme pronajmout, bohužel se to zatím nepodařilo. Velké díky patří zejména bratru kurátorovi 
Šturcovi mladšímu, na kterém stojí zejména organizační zajištění oprav, ale i spousta manuálních prací na zahradě i na 
faře. Vydatně pomáhají i ostatní presbyteři. 

Nic se nezměnilo ani v tom, že nepokročil rozhovor o další podobě existence sboru. Došlo k několika společným 
bohoslužbám s bošínskými, ale nic víc. Stejně nepokračovaly rozhovory s nymburskými. Na letošním sborovém 
shromáždění měla proběhnout volba staršovstva, ale stávající staršovstvo konstatovalo, že nedáme dohromady 
potřebných alespoň šest řádných členů. Znamená to, že od dubna bude ve sboru seniorátním výborem zřízena správní 
komise, která nahradí staršovstvo. Ve správní komisi budou dva zástupci nymburského sboru, dva poděbradského a 
jeden člen seniorátního výboru (plus administrátor). 

Co se týče financí – sbor za loňský rok hospodařil se ztrátou 267 tisíc korun, která byla způsobena investicemi do 
oprav a pokryta finančními prostředky z prodeje školy. Nebyla tak velká jako v loňském roce díky 300tisícům, které jsme 
dostali z různých dotací. Saláry se oproti loňsku zmenšily na 22 600,- (to je velice malá částka). Větší část příjmů je 
v položce Fond oprav, kde příjmy tvoří asi 40tisíc. Výnosy nedělních sbírek byly 26 800,-. Na bankovních úrocích jsme 
měli zisk 25 tisíc. Hlavní výdaje vedle oprav (520 tisíc) pak jsou zejména odvody do seniorátních a celocírkevních 
repartic, do Personálního fondu a sboru administrátora (dohromady 165 tisíc). Celkově příjmy tvořily 495 238,- Kč a 
výdaje 763 174,- Kč a rozdíl mezi příjmy a výdaji 267 936,-. Na rok 2025 navrhujeme rozpočet se ztrátou 429 tis. V tom 
jsou zahrnuty opravy žlabů a svodů na kostele (250 tisíc), které proběhnou v březnu a další úpravy kolem fary.  

Díky všem, kdo se aktivně podílejí na činnosti sboru i na drobných maličkostech, které je potřeba řešit. Každá pomoc 
je důležitá.  

Je možné, že toto je poslední „výroční zpráva“ pro sborové shromáždění samostatného chlebského sboru. 
Neznamená to, že společenství ve Chlebích končí. Se zánikem samostatného IČO nezmizí lidé, dokonce ani budovy. Ale 
znamená to, že některé věci se budeme muset naučit vidět jinak. Slovo „my“ bude mít jiný význam. Budeme součástí 
nového společenství. Pokud to bude nymburské společenství, které kdysi z chlebského sboru vyšlo, tak se vlastně neděje 
nic jiného, než že se rodiče na stará kolena stěhují ke svým dětem. Tak to v životě – i sborů – chodí. Ten obraz má 
samozřejmě své meze. Být součástí nového společenství může znamenat zároveň i nový impulz k tomu, jak nově a jinak 
rozvíjet život třeba i na území chlebského sboru. Nejhorší varianta by byla tvářit se a chovat se tak, jako by vše bylo a 
mělo zůstat při starém. Ta volba je na vás.  

Martin Fér 

Složenka 
Součástí sborového dopisu je opět také složenka, kterou můžete použít k platbě Saláru. V předchozí zprávě vidíte, že 
náklady s provozem sboru jsou značné. Církev od svých členů očekává příspěvek ve výši 5procent čistých příjmů. Pro 
platby můžete použít rovněž číslo sborového účtu, které naleznete v záhlaví sborového dopisu. Ideální platba je 
pravidelná měsíční, která tolik nebolí. 
 
Rádi bychom také měli mailové kontakty na členy sboru, ať můžeme 
v případě potřeby dát vědět o tom, co se děje. Prosíme, zašlete nám 
svůj mail. Případně dejte vědět, jestli ve vaší poštovní adrese nemáme 
chybu. Dejte nám vědět na adresu sboru: chleby@evangnet.cz. 
Aktuální informace hledejte na webu https://chleby.evangnet.cz. 
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